
Stichting Infrastructuur Kwaliteitsborging Bodembeheer 
Postbus 420    2800 AK  Gouda 
telefoon 085 – 486 24 50    www.sikb.nl 

 
 

VERSLAG 

 

Centraal College van Deskundigen en 
Accreditatiecollege Bodembescherming 
 

Datum : 30 oktober 2014   

Plaats : SIKB te Gouda 

 

Aanwezig Werkt bij  College Afgevaardigd door of rol 

Theo Edelman BAE CCvD / AC Voorzitter 

Walter de Koning SIKB-programmabureau CCvD / AC Secretaris 

Edwin Kleinsmit Antea CCvD / AC NIBV 

Pieter Tienstra ECO Inspections CCvD / AC ODI/ VDV  

Marc de Boer Enschede CCvD / AC Gemeenten  

Martin Orsel Deventer CCvD / AC Gemeenten  

Jenda Horak FOCWA CCvD / AC FOCWA 

Arend van de Pol Trisoplast CCvD / AC NIBV 

Kees Jonker RWS CCvD / AC Ministerie van I&M 

Paul Mes KIWA Certificatie CCvD  VOC 

Eric Ruwiel Ministerie van I en M CCvD / AC Ministerie van I & M 

Jan Bessembinders BOVAG CCvD / AC BOVAG 

Jurgen Lutterman SGSINTRON CCvD  VOC 

Stephan Romers Ecocare  CCvD NIBV 

Gerard Groot Koerkamp ContrAll AC ODI/VDV 

Jacob Klink Reehorst AC VTI 

Jordi Verkade Geofox-Lexmond  AC ODI / VDV 

Marcel Struis KIWA Inspectie  AC ODI / VDV (tanks) 

Afwezig    

Wim Schouten  NOVE CCvD / AC  NOVE  

Het CCvD / AC na de vergadering op 30 oktober 2014. Wim Schouten ontbreekt op de foto.  
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SIKB biedt instrumenten voor eenvoudiger en beter bodembeheer 
 

 
 
Actie Verslag 
  

 CCvD Bodembescherming  
  
 1. Opening en vaststelling agenda CCvD 
 

  

Theo Edelman deelt mee dat Arie Deelen helaas niet aanwezig kan zijn vandaag. Hij 

stelt voor om agendapunt 7 wel te behandelen.  De agenda wordt vervolgens 
ongewijzigd vastgesteld. 

  
 2. Vaststellen wijzigingen BRL 7700  
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
Lutter
man, 
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Koning 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
Mes  

Twee ontwikkelingen maken wijziging van BRL 7700 nodig: 
1. Het implementeren van Europese regelgeving: de Bouwproducten Verordening   
2. Het invoeren van een nieuwe accreditatienorm: ISO 17065  

Op 20 februari 2014 heeft het CCvD ingestemd met een aantal wijzigingen van BRL 
7700 (mn redactionele aspecten) die verwerkt zouden worden in een volgende versie 

van de BRL. Deze wijzigingen zijn nu meegenomen.  
Voorgesteld wordt om alle richtlijnen te voorzien van beeldmateriaal die de tekst 
ondersteunt. Het beeldmateriaal is communicatief bedoeld (niet normatief). Dit is in 
bijgaande versie verwerkt. Het aantal vragen over vertaling van SIKB-teksten neemt 
toe. Om hieraan tegemoet te komen wordt voorgesteld ieder document voorzien van 

een Engelstalige titel en een samenvatting (enkele regels). Deze worden nog 
toegevoegd. Het betreft vooral tekstuele wijzigingen. De opmerkingen zijn aangeleverd 
door de CI’s en besproken in een overleg tussen NIBV, enkele certificaathouders, 
KIWA en SGS.  
 
Jurgen Lutterman vraagt of de eis in Protocol 7711 in de laatste paragraaf (paragraaf 

2.9 controle uitvoering kitwerk) wel logisch is. Het CCvD stemt na enige discussie in 
met een wijziging die een staffeling op basis van het aantal strekkende meter inhoudt. 
De uitwerking vindt na de vergadering plaats in overleg tussen Jurgen Lutterman, Paul 
Mes, Joop Groenveld (rapporteur) en Walter de Koning. Deze procedure is noodzakelijk 
omdat de stukken morgen naar de Raad voor Accreditatie moeten. Wanneer we dit 
later doen betekent dit een uitstel van 1 jaar.  

 

Het CCvD stemt in met het opnemen van beeldmateriaal. Arend van de Pol vindt de 
foto van een waterzuivering (BRL 7700) niet passen bij deze BRL; wordt aangepast. 
Theo Edelman stelt voor dat een ieder een goede suggestie voor foto aan Walter de 
Koning kan mailen.  
 
Besluit:  

- Instemmen met de wijzigingen van BRL 7700 en bijbehorende protocollen, 

inclusief bovenstaande wijzigingen.  
 
 
2a.: BRL 2825 voegvullingsmassa's voor vloeistofdichte constructies in 
bodembeschermende voorzieningen 
Het CCvD Bodembescherming beheert op verzoek van KIWA ook BRL 2825. Walter de 

Koning vraagt of de BRL vanuit KIWA ook nog aangepast wordt aan de Bouwproducten 
Verordening. Paul Mes bevestigt dit, maar merkt tevens op dat door de nu 
doorgevoerde aanpassingen van BRL 7700 de relevantie van BRL 2825 afneemt. 
Walter de Koning merkt op dat dit dan voor 1 januari 2015 klaar moet zijn. Eric Ruwiel 

merkt op dat ILT heeft aangegeven per 1 januari 2015 te willen handhaven op de 
Verordening.  
Er zijn 2 vragen: 

1. Zijn KIWA en de certificaathouders hiervan op de hoogte? 
2. Welke procedure gaan we volgen, er is dit jaar geen CCvD vergadering meer.  

 
Besluit: 
- Paul Mes zoekt de werkwijze binnen KIWA en planning bij de aanpassing uit.  
- de besluitvorming van het CCvD zal spoedheidshalve alleen per mail kunnen 
plaatsvinden 

- KIWA zal overleggen met de certificaathouders 
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Actie Verslag 
[Noot Paul Mes heeft op 13-11-2014 bericht: “De klanten van de BRL2825 zijn nav. 
CCvD en wijzigingen 7700 geïnformeerd. Conclusie (nog niet helemaal definitief maar 
wel met aan zeer grote waarschijnlijkheid) is dat ze voor de toekomst door de 

gewijzigde BRL7700 met de 2825 stoppen. Hiermee is dan mede de aanpassing van 
deze BRL niet meer noodzakelijk. Definitief uitsluitsel volgt.”] 
 

  

 

 

CCvD en AC Bodembescherming   

 3. Vaststellen agenda 
 De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
 
4. Verslag bijeenkomst 21 mei 2014 + actielijst  
Het verslag wordt met enkele redactionele wijzigingen (verwerkt in de definitieve 
versie) vastgesteld.  

Naar aanleiding van: geen opmerkingen 
 

Actielijst  
De actielijst zat helaas niet bij de stukken en wordt volgende keer behandeld. Het 
actiepunt dat in het verslag van 21 mei staat (blz 2 agendapunt 1, laatste alinea) is 
afgehandeld.  
 
 

 

 
 

5. Vaststellen vergaderschema 2015 

De vergaderingen in 2015 zijn vastgesteld op: 
Donderdag 19 februari van 13.00 – 15.30 uur 
Donderdag 4 juni van 10.00 – 12.30 uur 
Donderdag 29 oktober van 10.00 – 12.30 uur 
Alle vergaderingen vinden plaats aan de Van Rheenensingel 101 te Gouda. 
 

 
6. Mededelingen / informatie-uitwisseling  

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
De 
Koning  

 
- Controlelijst ten behoeve van milieu-ambtenaren wordt voorzien van site; 
beschikbaar vanaf medio november.  
De controlelijst ten behoeve van milieu-ambtenaren die de vorige vergadering is 
vastgesteld is nu gereed. Tevens is er een digitale versie gemaakt. Walter de Koning 

licht toe dat een steeds groter deel van de toezichthouders inmiddels digitaal werkt. 
Papieren versies verspreiden heeft voor hen niet zo veel zin meer. Jan Bessembinders 
vraagt of dit problemen geeft voor het handboek van de VNPI die per november gaat 
gelden voor de tankstations. Walter de Koning geeft aan dat dit geen problemen 
oplevert. Juridisch gezien is dit niet hetzelfde. 
 
- Themabijeenkomsten technische aspecten bodembescherming t.b.v. milieu-

ambtenaren vanaf 1e kwartaal 2015 
Het blijkt dat het steeds lastiger is milieu-ambtenaren om controles uit te voeren 
omdat de benodigde achtergrondkennis niet (voldoende) aanwezig is. In overleg met 
de toezichthouders worden er daarom themabijeenkomsten betreffende vloeren, tanks 
en agrarische verontreinigen. Deze georganiseerd op locatie, in company of met een 

aantal omgevingsdiensten bij elkaar.  

 
- Wijzigingen AS6800 
De AS6800 is in februari 2014 aangepast. De wijzigingen zijn goedgekeurd door de 
RvA. De opname gaat in werking op 1 januari 2015. SIKB heeft I&M gevraagd tot 1 
januari 2015 anticiperend te handhaven. Eric Ruwiel geeft aan dat men hier intern nog 
mee bezig is; er is nog geen uitsluitsel. Walter de Koning merkt op dat de frequentie 
van het aanpassen van de regelgeving te laag ligt ten opzichte van de aanpassingen 

van private documenten waardoor onnodig meerkosten ontstaan. Het echte probleem 
is dat de juristen van I&M geen tijd hebben om de regelgeving vaker aan te passen. 
Wenselijk zou 4 x per jaar zijn. Het ministerie van EZ krijg een brief van SIKB in 
samenwerking met het NEN met het verzoek de regelgeving vaker per jaar aan te 
passen.  
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Actie Verslag 
Toets wijst uit dat AS 6800 inhoudelijk voldoet aan de nieuwe versie van de  
accreditatienorm (ISO17020) die in februari 2015 geïmplementeerd moet zijn; verzoek 
aan RvA om wijziging van de vermelding op de scope bij de RvA (zonder aanpassing 

van de AS 6800)  
 
- SIKB verhuist  
per 10 december naar de Van Reenensingel 101 te Gouda. Postbus en telefoonnummer 
blijven ongewijzigd.  
 
- NEN 858 

Gerard Groot Koerkamp vraagt hoe de behandeling van het agendapunt met 
betrekking tot de NEN 858 inde Programmaraad Bodembescherming op 29 oktober is 
verlopen. De NEN 858 vraagt controles waarbij werkwijze en benodigde competenties 
niet zijn beschreven. Walter de Koning geeft aan dat de Programmaraad geen reden 
ziet tot initiatieven.  

  

 

 
 

7. Kennismaking met de voorzitter van het SIKB-Bestuur  
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
De 
Koning  

Voorzitter Arie Deelen bezoekt de verschillende Colleges en Programmaraden van 
SIKB. Vandaag zou hij het CCvD en AC Bodembescherming bezoeken. Vragen die 
voorliggen zijn: 

     Wat is de toegevoegde waarde van SIKB voor uw werkveld? 

     Hoe en waar kan er verbeterd worden in activiteiten en werkwijze?  
Theo Edelman vraagt aan het CCvD wat we met dit agendapunt willen doen nu Arie 
Deelen verhinderd is. Eric Ruwiel deelt mede dat hij tot het Bestuur SIKB is 
toegetreden en dus geen rol meer in het CCvD kan spelen. Dit is dan ook zijn laatste 
vergadering. Er worden enige zaken besproken: 

- Gevraagd wordt of het CCvD een klachtenregeling heeft? Dat is inderdaad het 
geval (opgenomen in het Reglement van het CCVD). Er is tot op heden geen 

gebruik van gemaakt (wel een keer bij een ander college).  
- Arend van de Pol vindt dat de zaken goed verlopen. Hij geeft aan dat het NIBV 

periodiek met de voorzitter overlegt zodat hij nu geen aanvullende 
opmerkingen heeft  

- Gerard Groot Koerkamp geeft aan dat hij er aan heeft moeten wennen dat het 
CCvD vooral de finishing touch doet, omdat de meeste zaken al vooraf in 
begeleidingscommissies zijn behandeld. Hij had bij de oprichting van het 

college anders verwacht. Verder merkt hij op dat de procedures soms tot 
tijdsdruk leiden. De vergaderstukken zijn op tijd.   

- Arend van de Pol merkt op dat de omvang van de agenda iedere keer laat zien 
dat ‘de machinerie’ loopt. Het is wel veel om door te nemen iedere keer. Jenda 
Horak onderschrijft dat maar vindt ook dat de besluitformulieren zelfstandig 
leesbaar zijn en een goed beeld van de te nemen besluiten geven.  

De voorzitter concludeert voor dat er voor dit moment geen klachten zijn, maar dat 
het goed is om het gesprek in aanwezigheid van de voorzitter voort te zetten.  
 
Besluit: dit punt de volgende vergadering nogmaals agenderen  

  
 

 Accreditatiecollege Bodembescherming 
  

 8. Vrijgeven AS6700 voor openbare reactieronde  
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

Het AC heeft op 20 februari 2014 ingestemd met het projectplan voor het wijzigen van 
de AS 6700. De wijziging beslaat in hoofdlijn: 

1. Diverse praktijkissues die aanleiding geven tot wijzigingen in AS 6700, 6701, 
6703 en 6704.  

2. Het toevoegen van een paragraaf mbt second opinion aan AS 6700 
3. Herschrijven van 6702 Geo-electrisch meten nav de praktijkevaluatie  
4. Toevoegen van een protocol (6711) voor het visueel inspecteren van minerale 

lagen als vloeistofdichte voorziening (zie agendapunt 9)  
 

Het college stemt, gezien de uitgebreide voorbereiding en de eerder (februari 2014) 
genomen besluiten, in met de tekstwijzigingen onder ad 1 en ad 3.  
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De 
Koning 

Het college gaat met name in op de vraag of Par 3.9 betreft second opinion gewenst 
is. Deze paragraaf regelt de positie van de inspecteur als hij merkt dat zijn 
opdrachtgever ‘shopgedrag’ vertoont door meerdere inspecteurs om een verklaring te 

vragen. In de begeleidingscommissie is geen overeenstemming bereikt over de vraag 
of deze toevoeging gewenst is. Het college wordt hier om een uitspraak gevraagd.  
 
Walter de Koning legt uit dat deze passage ook in de AS 6800 staat. Dit heeft achteraf 
tot veel discussies geleid. De bedoeling is goed, nl. om meer transparantie te 
betrachten bij herkeuring. Meerdere leden geven hun mening. 

- Jenda Horak vindt de passage een ingreep in de vrije markt. Eric Ruwiel merkt 

op dat de ondernemer de mogelijkheid heeft en houdt om meerdere inspectie-
instellingen om een oordeel te vragen; dat is niet tegen te houden. Hij vindt 
het de transparantie juist bevorderen als dat ook in het inspectieverslag wordt 
vermeld. Jenda Horak vreest dat de passage juist ongewenst werkt, doordat 
hij discussies uitlokt.  

- Arend van de Pol vraagt of er bij SIKB een registratie van keuringen plaats 

vindt? Dat is niet het geval.  

- Komt het daadwerkelijk voor dat er meerdere keuringen op 1 vloer worden 
gevraagd? Jordi Verkade bevestigt dat; het blijkt o.a. door zichtbare sporen 
van de vorige inspectie op de locatie. Hij vindt de paragraaf daarom een goede 
toevoeging aan de AS 6700 

- Marc de Boer ondersteunt het idee, maar vindt de passage onduidelijk. 
Besloten wordt tot een tekstuele wijziging.  

 
Het AC besluit de discussie hier voor dit moment bij te laten; het is een 
ontwerpdocument dat ter kritiek gaat en het is goed om de mening van een ieder over 
dit punt te vragen.  
 
Jurgen Lutterman vraagt of er in het vervolg in de besluitformulieren duidelijker 
gesteld kan worden wat de kern van de discussie in de begeleidingscommissie is.  

 
Besluit: Ontwerp-herziening AS 6700 en protocollen 6701-6704 vrijgeven voor 
openbare reactieronde 

  
 

 9. Vrijgeven Protocol 6711 voor openbare reactieronde 

 
 
 
 
 
 

De 
Koning 
 

De versie van het protocol die aan het AC is voorgelegd is vorige week ook nog 
besproken in de begeleidingscommissie. Daar is besloten tot diverse tekstwijzigingen. 
Deze worden nog uitgewerkt en vervolgens voorgelegd aan de subcommissie en de 
begeleidingscommissie. Het bespreken van de nu voorliggende versie is dan ook niet 
zinvol.  
 

Besluit: nieuwe versie uitwerken en per e-mail voorleggen aan het college.  
 
 

 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

10. Vaststellen wijzigingsblad AS6900 en protocollen 
De AS6900 is per 1 januari 2014 in werking getreden. Er is dit jaar veel ervaring met 
de toepassing opgedaan. Deze praktijkervaring heeft geleid tot de wens om de tekst 
op diverse plaatsen aan te passen.  Het betreft:  

- Overgangssituaties (beoordeling van situaties van voor aantreden Advieskamer 

Bodembescherming; competenties van inspecteur als de instelling voor het 
eerst actief is met AS 6900)  

- Preciseringen m.b.t. hulpmiddelen  
- Diverse vereenvoudigingen in de inspectiemethode en – criteria 
- Duidelijker is gemaakt dat ook de riolering in de inspectie is betrokken (6902) 

 

De wijzigingen zijn voorbereid in overleg met de inspectie-instellingen en gebaseerd op 
de toepassing op meerdere locaties. Het college onderschrijft de voorgestelde 
aanpassingen.  
 
Arend van der Pol merkt op dat in protocol 6901, punt 23 ‘Chemische aantasting’ dat 
je hier de NTA 8888 moet volgen. Graag het volgende toevoegen: ‘tenzij de diffusie 

remmende maatregelen al genomen zijn’. Dan is nl. de NTA 8888 logischerwijze niet 
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Van de 
Pol, De 

Koning 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
Mes  
 

 
 
 
 
 
Jonker  

meer van toepassing. Het college bespreekt het voorstel en stemt er mee in. Er wordt 
derhalve een extra wijziging in het Wijzigingsblad opgenomen.  
Arend van der Pol stuurt een tekstvoorstel naar Walter de Koning. Walter de Koning 

zal dit checken met Jan den Ouden (rapporteur). 
 
Naar aanleiding van dit agendapunt merkt Eric Ruwiel op dat er een conflict is tussen 
de NL-regelgeving en de Europese Normen van de Bouwproducten Verordening. De 
eisen van de Verordening zijn naar de maatstaven van de NL-regelgeving niet 
toereikend. I&M heeft dit als reactie op een nieuwe aanpassing van enkele Europese 
normen Verordening naar de EU-commissie gestuurd, maar er is nog geen reactie. 

Deze case maakt duidelijk dat we (NEN en eventueel SIKB) alerter zouden moeten zijn 
op ontwikkelingen in ‘Brussel’. Zo nodig plaatsen op agenda van het college.  
 
Besluit: Instemmen met het Wijzigingsblad AS 6900, inclusief bovenstaande 
wijzigingen.  
 

 

11. Rondvraag  
Walter de Koning merkt op dat het jaarverslag 2014 van de certificatieregelingen op 
deze agenda had moeten staan. Helaas heeft KIWA de cijfers niet geleverd, waardoor 
het verslag nog niet klaar is. Dit betekent dat we het jaarverslag pas in 2015 kunnen 
bespreken. Paul Mes zal de gevraagde gegevens in november leveren.  
 

Martin Orsel vraagt hoe het staat met de erkenningen voor de BRL7700. Hij kan ze op 
de website van RWS niet vinden. SIKB krijgt ook meerdere telefoontjes waarom er nog 
geen erkenningen zijn voor de BRL7700. 
Het blijkt inderdaad niet op juiste wijze opgenomen in het zoek menu van de RWS. Het 
CCvD vraagt aan Kees Jonker dit op te pakken. Ook vervallen BRL-en (o.a. BRL 2319) 
moeten nog van de site van RWS verwijderd worden.  

 

 
 
 


